
سه شنبه 24 تیر 1404    شماره 1918 پرونده ویژه4

برای تست بازیگری به دفتر قاســم جعفری رفتم و ایشان 
قرار بود ســریال »فقط به خاطــر تو« را کارگردانــی کند و در 
ادامه به علت مشغله کاری ایشان ساخت سریال به اکبر 

منصور فلاح منتقل شد.

سپردن نقش اول این سریال )زری( به بازیگری که تجربه 
کاری ندارد یک چالش بزرگی بود....

قاســم جعفــری چنــد مرحلــه از مــن تســت های مختلــف 
بازیگری، حتی جلوی دوربین و همچنین بیان گرفت و در 

نهایت من انتخاب شدم.

آیا برای ایفای نقش »زری« گزینه های معروفی هم بود؟
بلــه، بهنــوش طباطبایــی، شــیلا خــداد و چنــد بازیگــر نام 

آشنای دیگر.

چقدر به لحاظ شخصیتی »زری« به شما نزدیک بود؟
اتفاقــا ایــن کاراکتــر از شــخصیت من خیلــی دور بــود. من 
در دوران نوجوانــی یک کتابخوان حرفه ای بودم و ســه ماه 
تعطیلــی تابســتان هــر روز یــک کتــاب می خوانــدم و تمام 

می کردم.

آیــا حیــن فیلمبــرداری »فقــط بــه خاطــر تــو« پیش بینــی 
می کردید سریال اینقدر مورد توجه مخاطب قرار بگیرد؟

یــک گــروه حرفــه ای و امتحــان پــس داده ســریال را تولید 
کردنــد و پیش بینــی می شــد کار موفقی شــود ولــی اینکه 
شــخصیت زری، اینقــدر محبــوب بشــود را پیــش بینــی 
نمی کــردم. اما با پخش ســریال خیلی مــورد محبت مردم 
قرار گرفتم که از نقش زری و کنش هایش تشکر می کردند. 
حتی ســالهای بعد هــم موقعی که مــردم مــن را در خیابان 
می دیدند زری صدایم می کردند و این نشان از مانایی نقش 

در یاد و خاطره مردم دارد. 

 بعد از ســریال »فقط بــه خاطر تــو« بازیتان در ســریال »از 
نفس افتاده« هم خوب دیده شد...

 مردم این نقشم را هم دوست دارند و کار خیلی دیده شد. 
نکته جالب برایم ارتباط دهه هشــتادی ها و نودی ها علی 
رغم کــم کار شــدنم در تلویزیون اســت و بعــد از اینکه رپ 
خوانی هایم در یکی از تئاتری هایی که بازی می کنم وایرال 

شد این نسل خیلی به من اظهار محبت می کند. 

در کدام نمایش؟
در نمایش »دکلره«  این اتفاق افتاد.

آیا استفاده از عینک برای زری در فیلمنامه وجود داشت و 
یا شما پیشنهاد دادید؟

ایده متعلق به قاسم جعفری بود تا زری را درونی و متفکرتر 
نشــانش بدهیم و خیلی به من کمک کرد تا نقــش را بازی 

کنم.

به نظر می رسد ساخت این سریال بیشتر متعلق به قاسم 
جعفری باشد تا اکبر منصور فلاح؟

به هر حــال انتخــاب عوامل  و پیش تولید ســریال توســط 
قاسم جعفری بود و همه کارها انجام شده بود.

 آیا بعد از توفیــق »فقط به خاطــر تو« برای بازی در ســینما 
پیشنهاد داشتید؟ 

چند تا پیشنهاد داشتم و و قبول نکردم.
 

به چه دلیل؟
 منتظر پیشــنهاد بازی در یک نقش اول خوب و درســت و 

درمان بودم.

آیا بــه طور مثــال منتظــر پیشــنهاد بازی از ســوی مســعود 
کیمیایی را داشتید که در آن سالها در هر فیلمش بازیگران 
جوانی مثل میترا حجار و مرجان شیرمحمدی و خیلی های 

دیگر را معرفی کرد؟
نه، واقعــا اینطوری نبــود. زیرا فیزیک و چهــره ام در آن 
دوران بیبــی )بچه گانه( و دبیرســتانی بــود و به اصلاح 
بیبی فیس بودم. بنابراین چهره و موقعیت فیزیکالم 
مناسب فیلم های کیمیایی نبود و توقعی هم نداشتم 
که برای بــازی در فیلم های کیمیایی دعوت شــوم. در 
کنارش مدل حرف زدنم هم طوری بود که مناسب هر 

نقشی نبود.

با دیدنبا دیدن

 » »گوزن هاگوزن ها««  

سینما برایم سینما برایم 

جدی شد   جدی شد   

کافه 
خاطره صبا؛ 
گفت وگو با 

خاطره حاتمی بازیگر 
سینما، تئاتر و 

تلویزیون

در ابتدای دهه  احمد محمداسماعیلی
هشتاد نســل مستعد، گفت وگو

جوان و خوبــی وارد بدنه 
بازیگری سینما و تلویزیون ایران شدند که تا دهه های بعدی هم 
بازیگری سینما و تلویزیون ایران را به نحو شایسته ای تامین کردند. 
یکی از این بازیگران مستعد خاطره حاتمی است. او با نقش آفرینی 
رئالیستی و قابل باور در سریال پر مخاطب »فقط به خاطر تو« توانست 
به چهره محبوبی بین مخاطبان تبدیل شود و در ادامه با حضور در آثاری 
مثل »کیمیا«، »کلانتر«، »آمین« و »بیدار باش« محبوبیتش را حفظ کرد 
و در کنارش با حضور در فیلم های هنری و مســتقلی نظیر »ناف« و 
»صندلی خالی« و درخشش در تئاترهایی نظیر »اسکورسیسی«، 
»دکلره«، »رویای نیمه شب تابستان« و... توانمندی هایش را بر صحنه 

تئاتر به رخ کشاند. با او مروری به سه دهه دوران کاری اش داریم.

شما از ســنین کم وارد بازیگری شــدید. این علاقه چگونه 
شکل گرفت؟

ازدوران نوجوانی علاقه به فیلم دیدن داشتم و آن دوران در 
ذهنم بود که معلم و یا پلیس بشوم. با دیدن فیلم »گوزنها« 

دیدگاهایم تغییر پیدا کرد.

»گوزنها« فیلم مردانه ای است. چه چیز این فیلم برای یک 
دختر نوجوان قابل توجه بود؟

به مضمونش ربطی ندارد. با دیدن »گوزنها« سینما برایم 
جدی شد و اینکه یک فیلم چقدر می تواند در طول تاریخ 
و با گذشت یک دهه از ســاختش همچنان اثر گذار باشد 
و فکر کردم که سینما و بازیگری چه ابزار قدرتمندی برای 

بیان مفاهیم و جلب نظر مردم می تواند باشد.

آیا سینما رفتن شما به همراه خانواده بود؟
کم و بیش این گونــه بود و یــادم می آید به همــراه خانواده 

فیلم »طلسم« را دیدم و خوشم آمد.

رشته تحصیلی تان تجربی بود..
دوست داشتم گرافیک بخوانم و چون دبیرستانی که رشته 
گرافیک در نزدیکی  محل ما داشــته باشــد وجود نداشت 

رفتم تجربی خواندم.

 با اکبر منصور فلاح، کارگردان »فقط به خاطره تو« چگونه 
آشنا شدید؟


